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В условиях санкционного режима, введенного против России странами 
Европейского союза и США, членство в ЕАЭС приобрело для нашего госу-
дарства не только экономическое, но и политическое значение. Общей це-
ли межгосударственной интеграции стан — участниц ЕАЭС — всесторонней 
модернизации и повышению конкурентоспособности экономик — препят-
ствует ограниченность свободной торговли финансовыми услугами на тер-
ритории Союза ввиду отсутствия единой банковской системы. В статье аргу-
ментирована позиция о роли Центрального банка ЕАЭС как надежного эко-
номического инструмента интеграции стран — членов Союза, показаны его 
возможные основные функции и принципы финансовой деятельности.
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БАНКОВСКОЕ ПРАВО

KROKHINA YU.A. PREREQUISITES FOR AND ISSUES OF ESTABLISHMENT  
OF THE CENTRAL BANK OF THE EURASIAN ECONOMIC UNION

Under the conditions of the sanctions regime imposed on Russia by the countries of 
the European Union and the United States, membership in the EEMP has acquired not 
only economic but also political significance for our state. The general goal of inter-state 
integration of the EECP participants-comprehensive modernization and improving the 
competitiveness of economies-is hampered by the limited free trade in financial services 
on the territory of the Union due to the lack of a unified banking system. The article sub-
stantiates the position on the role of the central bank of the EAEC as a reliable economic 
tool for the integration of the member countries of the union, its possible basic functions 
and principles of financial activity are shown.
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